
1 
 

Zápisnica 
Zápisnica č. 7/2023 

       zo zasadnutia Správnej rady  
       Univerzity Mateja Bela v Banskej Bystrici,    
  ktoré sa uskutočnilo 7. septembra 2023 o 14.00 h. 

 

Č. sp.: REK/148/2023/109-SR      č. z.: REK/               /2023 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Program: 

1. Otvorenie 
2. Návrh rektora UMB na rozdelenie Filozofickej fakulty UMB 
3. Výsledky personálneho auditu nepedagogických zamestnancov UMB 
4. Informácie k Výkonnostnej zmluve 
5. Rôzne 
6. Záver 

Bod 1 – Otvorenie  

Predsedníčka SR UMB Ing. Lapuníková otvorila zasadnutie a privítala zúčastnených. 

Program zasadnutia bol schválený. 

Uznesenie č. 7/2023/1 
SR UMB schválila program zasadnutia Správnej rady UMB bez pripomienok. 

Hlasovanie:   za: 9    proti: 0    zdržal sa: 0 

Bod 2 – Návrh rektora UMB na rozdelenie Filozofickej fakulty UMB 

Rektor predložil Návrh rektora UMB na rozdelenie Filozofickej fakulty UMB. K bodu zasadnutia privzal 
prof. Pupiša a Mgr. Kremického z Katedry telesnej výchovy a športu Filozofickej fakulty UMB. 

Návrh rektora UMB na rozdelenie Filozofickej fakulty UMB bol schválený v AS UMB dňa 19. júna 2023. 

Rektor stručne predstavil univerzitné pracoviská venujúcich sa športu a telesnej výchove na Slovensku 
a aj ich základnú infraštruktúru, uviedol, že je raritou pôsobenie katedry telesnej výchovy a športu pod 
hlavičkou filozofickej fakulty.  

Rektor uviedol dôvody vzniku novej Fakulty telesnej výchovy, športu a zdravia UMB a to najmä kvalitnou 
športovou infraštruktúrou, kvalifikovaným pracovným kolektívom a porovnateľnými až nadpriemernými 
výsledkami v porovnaní s obdobne zameranými slovenskými fakultami.  

Dôvodom vzniku je aj fakt, že podmienky fungovania a financovania pracoviska a s tým spojené benefity 
nedosahujú identickú úroveň financovania na úrovni katedry v porovnaní s fakultnými pracoviskami.  

Rektor ďalej vyzdvihol, že predložený návrh je aj účinným nástrojom zviditeľnenia pracoviska/univerzity 
na národnej/medzinárodnej úrovni.  

Okrem uvedených dôvodov je nevyhnutné vnímať, že v Banskej Bystrici sa nachádza stredná športová 
škola, vojenské športové centrum Dukla a fakt, že stredné Slovensko je jediný región v SR, kde sa fakulta 
telovýchovného zamerania nenachádza. 
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Rektor ďalej konštatoval, že návrh je síce predložený v období, kedy sa hľadajú formy a možnosti 
optimálnej organizačnej štruktúry a zvyšovania efektívneho fungovania UMB, vznik fakulty tak budú 
sprevádzať synergické efekty centralizácie a integrácie z hľadiska priestorového a personálneho 
zabezpečenia.  

Ing. Lapuníková otvorila diskusiu a opýtala sa členov katedry na budúce kroky a silné stránky tohto 
rozhodnutia. Mgr. Kremnický a prof. Pupiš vyzdvihli silnú vnútornú podporu univerzity, rozvíjajúcu 
športovú infraštruktúru a výborné zázemie v kraji. 

Ing. Tomka pretlmočil pozitívne naladenie akademickej obce z ostatného zasadnutia AS UMB, ktorý 
rokoval o uvedenom návrhu dňa 19. júna 2023. Vyzdvihol marketingový, ekonomický, pragmatický 
a rozvojový aspekt. V závere sa opýtal na časový harmonogram vzniku fakulty.  

Rektor informoval, že vznik Fakulty telesnej výchovy, športu a zdravia UMB je stanovený k 1. januáru 
2024. 

Mgr. Šuster skonštatoval, že predložený návrh rektora je spracovaný nedostatočne, aj keď diskusia 
mnohé skutočnosti objasnila. Zaujímal sa, prečo je rozhodnutie predložené práve teraz, aká bude 
štruktúra pedagógov a študentov novovznikajúcej fakulty, aké sú rozpočtové dopady, kompetencie 
a očakávania. 

Rektor objasnil uvedené otázky a zdôraznil, že uvedený návrh nebude mať žiadny dopad na celkový 
počet zamestnancov (nedôjde k žiadnemu vyvolanému nárastu), žiadny dopad na prevádzku (fakulta 
bude fungovať v rovnakých podmienkach ako katedra, rozhodnutie nevyvoláva žiadne investície).  

Doc. Kuruc v diskusii rovnako vyjadril názor ohľadom nedostatočnosti spracovania predkladaného 
návrhu. Chýbala mu kalkulácia, rozdelenie normatívu či rozdelenie učiteľských predmetov v kombinácií.  

Rektor spolu s členmi Katedry telesnej výchovy a športu FF UMB vysvetlili vnútorné interné procesy 
súvisiace s novovznikajúcou fakultou. 

Mgr. Šuster odporúčal doplniť podaný návrh rektora UMB na rozdelenie Filozofickej fakulty UMB 
o personálne a finančné podklady. Predsedníčka SR UMB v tejto súvislosti zahájila hlasovanie. 

Uznesenie č. 7/2023/2 
Hlasovanie:  za: 4    proti: 0  zdržal sa: 5   

Návrh bude schvaľovaný v pôvodnej štruktúre.  

Uznesenie č. 7/2023/3 
SR UMB prerokovala a schválila návrh rektora UMB na rozdelenie Filozofickej fakulty UMB.  

Hlasovanie:   za:  7   proti: 0  zdržal sa: 2 

Bod 3 – Výsledky personálneho auditu nepedagogických zamestnancov UMB 

Rektor informoval o výsledkoch personálneho auditu nepedagogických zamestnancov UMB. 

Záverečná správa o personálnom audite UMB tvorí Prílohu č. 1 tejto zápisnice. 

Rektor informoval, že sumárna správa uvádza závery pomerne rozsiahleho charakteru, zahŕňa mapu 
vyťaženosti, záznamy z rozhovorov, analýzy vyťaženosti, návrhy optimalizácie či systémové opatrenia.  

Vzhľadom na hackerský útok sú určité procesy časovo posunuté k 1. januáru 2024, čo v praxi znamená, 
že organizačné zmeny nebudú mať dopady dopad na aktuálny rozpočet.  
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Rektor objasnil, že vzhľadom na nový Štatút UMB došlo k istým postupom a zmenám, ktoré menia 
posilnenie rozhodovacích právomoci vedenia univerzity k nepedagogickým zamestnancom (doterajší 
stav: vedúci príslušnej súčasti UMB boli tými, ktorí rozhodovali o počte a štruktúre nepedagogických 
zamestnancov - každá jedna súčasť fungovala samostatne). Nová legislatíva umožnila vyššiu mieru 
variability v nastavení vnútornej organizácie (doteraz bol tajomník na každej súčasti, po 1.1.2024 bude 
fungovať nová pozícia - prokvestor). Organizačná zmena počíta so zabezpečením ekonomicko-
prevádzkovej agendy UMB s 3 prokvestormi. Výhodou takto riadenej agendy je krížová kontrola 
a zníženie mnohých duplicít.  

Rektor v závere podotkol, že všetky zmeny vyplývajúce z centralizácie budú uplatnené tak, aby nenastalo 
hromadné prepúšťanie. Vďaka systematickej práci s vybranými skupinami zamestnancov je aktuálny 
stav nepedagogických zamestnancov už k dnešnému dňu znížený o 30 zamestnancov v porovnaní 
s obdobím, keď sa začal realizovať personálny audit.  

Rektor v tejto súvislosti informoval o pilotnom zabezpečení upratovacích služieb formou outsorcing-u 
na ŠD5 a ŠD4.  

Ing. Lapuníková otvorila diskusiu a poďakovala za komplexnú informáciu. Ing. Lapuníková uviedla príklad 
s hromadným prepúšťaním. 

Ing. Tynkovan sa opýtala na zabezpečovanie práčovne a čistiarne v ubytovacích zariadeniach. 

Mgr. Šuster ocenil diskutovanú centralizáciu a modernizáciu fungovania podporných činností univerzity. 
Mgr. Šuster uviedol pripomienku k prelínaniu správy fakúlt so správou internátov. Rektor v tejto 
súvislosti objasnil špecifiká univerzity (prepojenie fakúlt so správou internátov) a zadefinoval oblasti, 
ktoré môžu byť efektívne zabezpečované z úrovne SÚZ - upratovacie služby a správa vrátnic. Ostatné 
oblasti správy budú z dôvodu špecifík zabezpečované osobitne pre SÚZ a osobitne pre zvyšok UMB. 

Mgr. Jaroš sa opýtal na audítorskú firmu, ktorá zabezpečovala personálny audit nepedagogických 
zamestnancov UMB.  

Ing. Lapuniková v mene členov Správnej rady UMB požiadala o zaslanie materiálu.  

Uznesenie č. 7/2023/4 
SR UMB zobrala na vedomie výsledky personálneho auditu nepedagogických zamestnancov UMB. 

Hlasovanie:   za: 10    proti: 0    zdržal sa: 0 

Bod 4 – Informácie k Výkonnostnej zmluve 

Rektor informoval o Výkonnostnej zmluve medzi UMB a MŠVVaŠ. Informácia bude zverejnená určite aj 
na ďalšom zasadnutí SR UMB, keďže termín druhého kola rokovaní bol presunutý a uskutoční sa dňa 
11. septembra 2023.  

Rektor stručne objasnil základné princípy k predmetnej téme, rozdelenie ukazovateľov na povinné 
(rozdelené na tematické okruhy) a nepovinné resp. voliteľné ukazovatele. Dňa 22. júna 2023 bola 
odoslaná množina voliteľných ukazovateľov. Konkrétne išlo o ukazovatele:  

4. záujem o štúdium 

5. otvorenosť štúdia voči zahraničiu 

10. výsledky doktorandského štúdia 
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15. spokojnosť zamestnávateľov 

16. spolupráca s neakademickými a regionálnymi externými aktérmi 

18. spolupráca s neziskovými, charitatívnymi a inými organizáciami pro bono 

19. internacionalizácia z hľadiska študentov 

25. medzinárodné akreditácie a medzinárodne uznávané značky kvality 

28. koncentrácia kapacít v neakademickej a regionálnej spolupráci, ktoré sú v súlade s Prílohou k 
Smernica č. 28/2023 o merateľných ukazovateľoch zmlúv o poskytnutí dotácie verejným vysokým školám 
- Zoznam a opis merateľných ukazovateľov VZ pre VŠ na obdobie 2024 - 2026. 

Zo zaslanej množiny ukazovateľov sa následne po zaslaní metodiky a dátových podkladov vyberie 
6 finálnych voliteľných ukazovateľov (termín: 28. septembra 2023). 

Rektor v závere informoval, že v tejto súvislosti bola vznesená požiadavka SRK, ohľadom 10 % 
financovania VZ nad rámec dotácie a podpísania výkonnostných zmlúv v rovnakom termíne.  

V rokoch 2024 – 2026 by mal byť navýšený rozpočet VŠ viazaný na VZ kumulatívne o 30 % (7 % v roku 
2024, 10 % v roku 2025, 13 % v rok 2026). Zároveň finančné prostriedky na výkonnostné zmluvy nebudú 
výlučne nad rámec 100 % dotácie, ale v rámci základnej dotácie budú viazané na výkonnostné zmluvy 
finančné prostriedky vo výške 5 % (to predstavuje spolu s navýšeným rozpočtom 12 % v roku 2024,15 % 
v roku 2025, 18 % v roku 2026). 

Uznesenie č. 7/2023/5 
SR UMB zobrala na vedomie informácie k výkonnostnej zmluve. 

Hlasovanie:   za: 10   proti: 0    zdržal sa: 0 

Bod 5 – Rôzne 

1. Ing. Lapuníková požiadala rektora o informáciu k hackerskému útoku. 

Rektor v stručnosti informoval o čase útoku, prvotných postupoch, približnom rozsahu uniknutých 
súborov a aktuálnom stave informačných systémov na UMB.  

Rektor ďalej informoval o legislatívnych postupoch a nahláseniach útoku relevantným inštitúciám. 
Rektor vyzdvihol komunikáciu s MŠVVaŠ. 

Rektor v závere poďakoval vybraným členom Správnej rady UMB za súčinnosť pri zabezpečení PC počas 
útoku a informoval o finančných dopadoch hackerského útoku. V tejto súvislosti informoval, že na 
kybernetickú bezpečnosť UMB získala mimoriadnu účelovú dotáciu MŠVVaŠ SR vo výške 300 000 EUR. 

Ing. Lapuníková otvorila diskusiu. 

Mgr. Šuster poďakoval za uvedené informácie a opýtal sa na únik informácií z výskumných projektov. 
Zároveň sa informoval na slabé miesta v zabezpečení, ktoré útočníci využili na únik dát. 

RNDr. Siman poďakoval za vysvetlenie a uviedol skúsenosť so zabezpečovaním kybernetickej 
bezpečnosti. 

2. Ing. Lapuníková navrhla bod programu do najbližšieho rokovania Správnej rady UMB v kontexte 
výstavby nového subjektu Fakultnej nemocnice s poliklinikou F. D. Roosevelta v Banskej Bystrici, kde 

https://www.minedu.sk/vykonnostne-zmluvy-verejnych-vysokych-skol/
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UMB je susediacim vlastníkom pozemku. Rektor informoval, že s predmetným pozemkom nie je spojený 
zámer investičného charakteru.  

Rektor v tejto súvislosti požiadal členov Správnej rady UMB o postoj k tomuto bodu a vyjadrenie 
k materiálom na predloženie. 

Mgr. Jaroš navrhol predložiť zmluvnú dokumentáciu, ktorá obsahuje samotnú zmluvu a geometrický 
plán uvedeného návrhu.  

Ing. Lapuníková zhrnula požiadavky a zahájila hlasovanie o zaradení návrhu na per rollam hlasovanie. 

Uznesenie č. 7/2023/6 
Hlasovanie:  za: 9    proti: 0   zdržal sa: 1 

3. Mgr. Martinkovič sa informoval ohľadom pokračovania akreditácie na UMB. 

Rektor informoval, že doposiaľ nebola zaslaná Záverečná správa posúdenia VSK UMB (predpokladaný 
termín doručenia: december 2023 - január 2024). 

Bod 6 – Záver   

Predsedníčka SR UMB poďakovala prítomným za účasť a rokovanie SR UMB ukončila.  

V Banskej Bystrici 7. septembra 2023  

Zapísala: Ing. Alexandra Mertinková, PhD. 

Schválila: Ing. Miriam Lapuníková, MBA 

 

 


